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PROTOKÓŁ NR XXI.2016 
z przebiegu XXI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 kwietnia 2016 r. 
 
XXI sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 19 radnych (nieobecni: Dariusz 

Wróblewski, Ireneusz Plechan – usprawiedliwieni). Lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XXI.2016. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście. 
Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 

protokołu. 
 

Ad 1. 
Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 

o godz. 1110 otworzył XXI sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 18 radnych, co stanowi 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Zarząd przygotował autopoprawki 
do Strategii Powiatu.  

Ryszard Górnicki spytał o wycofany projekt w sprawie drogi w 
Górzykowie. Poinformował, że w dzisiejszej Gazecie Lubuskiej jest artykuł o tej 
drodze. Z treści wyniósł wrażenie, że z winy Starosty droga nie zostanie przejęta 
przez Gminę Sulechów. 

Edwin Łazicki oznajmił, iż jeszcze nie zostały uszczegółowione warunki 
przejęcia, Rada Miejska nie podjęła też uchwały, więc powiatowa nie ma sensu. 
Sprawa na pewno powróci, bo jest to jedyna możliwość uzyskania 
dofinansowania na remont drogi. 

Porządek obrad Rada przyjęła jednogłośnie, „ZA”. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu. 
2. Przejęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołów nr XVIII.2016, XIX.2016, XX.2016 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
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8. Sytuacja na Rynku Pracy w Powiecie Zielonogórskim w 2015 roku i Plan 
Działań Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze w 2016 r. 

9. Stan Sanitarny Zielonej Góry i Powiatu Zielonogórskiego w 2015 roku. 
10. Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji w Zielonej Górze 

z działalności za rok 2015   
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na lata 2016 – 2020; 
(druk 130); 

2) powołania doraźnej komisji statutowej Rady Powiatu Zielonogórskiego, 
(druk 131); 

3) wykazu dróg powiatowych na terenie Powiatu Zielonogórskiego, (druk 
128); 

4) nadania imienia Młodzieżowemu Ośrodkowi Socjoterapii w Przytoku 
(druk 135); 

5) utworzenia Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
w Sulechowie ( druk 136); 

6) zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok (druk 133); 
7) zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na lata 2014 

2022”, (druk 132). 
12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie XXI Sesji Rady Powiatu. 
 
 
Ad 3. 

Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożone są przed sesją. 
Protokoły nr XVIII.2016, XIX.2016, XX.2016 zostały przyjęte jednogłośnie 

 
Ad 4. 

Starosta sprawozdanie z prac członków Zarządu 01.04.2016 r. do 
20.04.2016 r. przesłał radnym (załącznik nr 3).  

Starosta dodał, iż Zarząd odbył jeszcze jedno posiedzenie i przygotował 
dwa dodatkowe projekty uchwał na bieżącą sesję. 

 
Ad 5. 

Przewodniczący zapoznał ze swoimi działaniami w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 1 kwietnia do 28 kwietnia. Pełnił dyżury 
w biurze rady powiatu, uczestniczył w posiedzeniach zarządu. Spotykałem się 
również z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 
placówkach oświatowych. Cyklicznie spotykał się z Burmistrzem Sulechowa. 
Obserwowałem rozgrywki siatkarskie, Finał Licealiady, dziewczęta z Sulechowa 
wygrały turniej i zakwalifikowały się na ogólnopolskie mistrzostwa w Wieliczce. 
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Do biura rady wpłynęło pismo od Stowarzyszenia Osób Poszkodowanych przez 
Spółki z Grupy Volkswagen AG o podniesienie na sesji rady sprawy manipulacji 
oprogramowania mierzącego emisję spalin w stopniu przekraczającym 
dopuszczalne normy prawne i środowiskowe. W tej sprawie zostały udzielone 
odpowiedzi, materiały do zapoznania się z poruszaną kwestią u mnie lub 
w biurze rady powiatu. Ponadto Wędkarski Klub Sportowy KLEŃ zwrócił się 
z prośbą o ufundowanie pucharu na zawody spinningowe na Odrze w Cigacicach 
w dniu 1 maja.  

Wiceprzewodniczący rady również pełnili dyżury w biurze rady. 
  
Ad 6. 

Nie zgłoszono pytań i wniosków. 
 

Ad 7. 
Romuald Malinowski poinformował, iż Gmina Świdnica uruchomiła drogę 

do Radomii, Koźli i poprosił o postawienie drogowskazów na drogach 
powiatowych. 

Roman Rakowski spytała o przyznane przez Starostę Zielonogórskiego 
stypendia sportowe. Które kluby, jacy zawodnicy i w jakich dyscyplinach 
je otrzymali. 

Edwin Łazicki poinformował, że otrzymał m. in. UKS „3”, klub 
„Zawisza”, świdnicki klub „Flesz” i klub z Babimostu. Dokładne dane zostaną 
przekazane radnemu w odpowiedziach na zapytania. 
 
Ad 8. 

Edmund Prekurat, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawił 
radnym sytuację na rynku pracy w 2015 r. i plany na bieżący rok. 
Do Sytuacji na Rynku Pracy w Powiecie Zielonogórskim w 2015 roku 
i Plan Działań Powiatowego Urzędu Pracy w Zielonej Górze w 2016 
r. radni nie zgłosili pytań, Informacja przyjęta jednogłośnie, (załącznik nr 4). 
 
Ad 9.  
 Dr Tomasz Janik, Powiatowy Inspektor Sanitarny szczegółowo omówił 
stan sanitarny w powiecie zielonogórskim w 2015r. (załącznik nr 5). 

Hanna Wysocka zapytała o kontrole w punktach i zakładach produkcji 
żywności, czy są systematyczne, cykliczne, czy też na zgłoszenie, czy istnieją 
takie punkty, które nigdy nie były kontrolowane. 

Tomasz Janik odpowiedział, że jest plan kontroli, zatwierdzany przez 
Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego i zgodnie z nim odbywają się kontrole. 
Są też działania interwencyjne, czyli na zgłoszenie nieprawidłowości. Inspektor 
sanitarny stara się, by raz na 2 lata kontrola była w każdym zakładzie. 
Radni bez uwag, jednogłośnie przyjęli informację.  
  



 4

Ad 10.  
Romuald Malinowski poinformował, iż komisja bezpieczeństwa 

rozpatrzyła sprawozdanie komendanta policji. Wyniki są zadawalające, wręcz 
świetne. Spada przestępczość, rośnie wykrywalność, szeroka profilaktyka. W 
Kargowej będzie przywrócony posterunek 

Sprawozdanie Komendanta Miejskiego Policji w Zielonej Górze 
z działalności za rok 2015 zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik nr 6).  
 
Ad 11. 
 Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 
omówione na posiedzeniach komisji i zostały pozytywne zaopiniowane.  
 

1) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXI.123.2016 
w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania 
przestępczości oraz porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na 
lata 2016 – 2020” (załącznik nr 7). . 

2) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXI.124.2016 
w sprawie powołania doraźnej komisji statutowej Rady Powiatu 
Zielonogórskiego(załącznik nr 8). . 

3) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXI.125.2016 
w sprawie wykazu dróg powiatowych na terenie Powiatu 
Zielonogórskiego(załącznik nr 9). . 

4) Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXI.126.2016 
w sprawie nadania imienia Młodzieżowemu Ośrodkowi Socjoterapii 
w Przytoku. (załącznik nr 10).  

5) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXI.127.2016 
w sprawie utworzenia Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 
w Sulechowie. (załącznik nr 11). 

6)  Rada jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęła Uchwałę XXI.128.2016 
w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok . (załącznik nr 12). 

7) Radni jednogłośnie, 19 głosów ZA podjęli Uchwałę XXI.129.2016 
w sprawie  zmiany w „Strategii Rozwoju Powiatu Zielonogórskiego na 
lata 2014 2022”,. (załącznik nr 13). 

 
Ad 12.  
 Agnieszka Stelmasik, Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg poinformowała, że zajmą się sprawą oznakowania, poinformowała równie 
te prace odbywają się na wniosek a taki nie wpłynął. 
 Irena Podsiadły przedstawiła pełną listę stypendystów, która znajduje się 
na stronie internetowej powiatu zielonogórskiego. 

Waldemar Kotlarski odnosząc się do wypowiedzi radnego Ryszarda 
Górnickiego w sprawie negatywnego dla powiatu wydźwięku artkułu o drodze 
w Gorzykowie, oznajmił, iż nie wyczytała o konflikcie pomiędzy powiatem 
a gminą. Zwłaszcza z winy powiatu. Zarząd Powiatu otrzymał od Burmistrza 
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Sulechowa projekt porozumienia o remoncie drogi. Trwają obecnie analizy 
prawno-finansowe. 

Ryszard Górnicki dopytał czy Gmina wyraża wolę przejęcia drogi. 
Waldemar Kotlarski stwierdził iż Gmina do chwili obecnej nie 

procedowała na sesji Rady Miejskiej tej kwestii. 
 
Ad 13.  
 Ireneusz Nijaki ponowił prośbę o wsparcie wydania książki 
ornitologicznej prof. Leszka Jerzaka i podziękował 10 radnym, którzy już 
wsparli tę pracę naukową. Zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu o rozmowy, 
„naciskanie” na Prezydenta Janusza Kubickiego o podjęcie prace remontowych 
mostu w Cigacicach. Jest to obecnie własność miasta, a Leży na terenie powiatu, 
a stan techniczny i wizualny jest zły. 
 Waldemar Kotlarski powiedział, że były rozmowy i trwają prace 
przygotowawcze, by ocenić koszt naprawy stanu mostu. 
 Edwin Łazicki poinformował, że miasto Zielona Góra chce budować 
ścieżki rowerowe do Cigacic, wyremontowany most ładnie by się komponował 
za szlakiem lecz z rozmów z Prezydentem wysnuł wniosek, iż chętnie by 
Prezydenta oddał most z powrotem.  
 
Ad 14.  

O godz. 1250 Przewodniczący Rady zamknął obrady XXI Sesji Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. Podziękował gospodarzom za gościnę. 
 
 
 
 

Protokolant         Przewodniczący Rady 
        Powiatu Zielonogórskiego 
         Jolanta Drygas     
                  Edwin Łazicki 


